
Preguntes ple ordinari del 22 de gener del 2015

01- L’Ajuntament d’Onil rendeix comptes en termini davant la Sindicatura de
Comptes?. La pregunta ve donada perquè sembla ser que són bastants els
ajuntaments, mancomunitats i altres consorcis que no ho fan o ho fan tard.

http://www.diarioinformacion.com/politica/2014/11/18/50-ayuntamientos-incum-
plen-obligacion-rendir/1568742.html

02- Tenim cap notícia del Cadastre respecte si Onil va a ser un dels municipis
que van a tornar a revisar els valors cadastrals?

http://www.eleconomista.es/espana/noticias/6248847/11/14/La-actualizacion-
del-catastro-traera-subidas-del-IBI-para-2100-municipios.html#.Kku80q6SpeB-
Da2F

03- És certa la informació apareguda en premsa de que tenim garantida la
plantilla policial davant qualsevol incidència mèdica, o tal volta només és una
forma d’argumentar l’augment de la plantilla policial?.

http://www.escaparatedigital.com/noticias-de-onil/la-policia-local-de-onil-incor-
pora-dos-nuevos-efectivos-a-su-plantilla/L6h5XDBD17478NkjW0NEF9M-
gu138dXOuZqHjs6OScSQxl-5.html

04- Està previst que l’Ajuntament d'Onil, donats els beneficis medi ambientals
que produeix (conservació dels boscos, quantitat d’aigua i electricitat que s’es-
talvia en la seua fabricació, respecte al paper no reciclat, disminució del con-
sum de fusta, aigua i energia, reducció de residus, s’allarga la vida dels aboca-
dors, entre d’altres beneficis...), canvie el paper actual utilitzat a totes les ofici-
nes i serveis locals (Centre Cultural, Policia Local, Serveis Socials...) a paper
reciclat (i ecològic)?. 

05-Heu pensat en crear aparcaments públics als solars sense cap utilització
(per exemple, on estava "la Fundició")?. Veieu correcte que l'ajuntament encete
una negociació entre totes les parts propietàries dels terrenys buits per tal d’a-
conseguir la seua concessió en precari?. Veieu correcte que l’Ajuntament pas-
se a condicionar-los amb les mesures corresponents per al seu ús com a apar-
caments públics lliures, amb els estàndards i condicions homologables de se-
guretat i  de qualitat  (accessos,  plantació d’arbres d’ombra,  mínim enjardina-
ment, etc.)?. D'aquesta manera descongestionaríem el poble i qui sap, potser
es podria arribar a peatonalitzar zones, com els voltants de l'ajuntament, el Car-
rer Nostre Senyor Robat... La qual cosa aportaria un clar 



benefici  i  benestar  al  nostre  poble.  

06- Donat que el Sr. Ortiz, accionista de Fobesa, va dir en Antena 3 que “hacer
regalos a políticos es lo habitual” voldríem saber si ell o la seua empresa ha fet
cap regal a alguna persona de l’Ajuntament, siga polític o no?, en cas afirmatiu
ens agradaria saber quin ha estat el regal i quan s’ha fet. 

http://www.diarioinformacion.com/alicante/2014/11/24/enrique-ortiz-regalos-
politicos-habitual/1570860.html

07- Hem vist en premsa la iniciativa de “El campet”. Hi ha alguna contrapresta-
ció econòmica o d'algun tipus amb el propietari de les naus?. Ens podeu infor-
mar del cost total per l’habilitació d’este espai i a quina partida pressupostària l’-
heu carregat?. Perquè s’han llevat les canastes del Parc Cavanilles per dur-les
al “Campet” es tracta de despullar un sant per vestir-ne un altre o és unaa altre
cas d’improvisació?. Per cert, segons els veïns el fet de que no hi haja habilitats
pixadors per al xiquets, està ocasionant que ho facen el carrer amb la conse-
güent molèstia d’olors per als veïns, tot i que estem a l’hivern, quina solució
aneu a buscar?.   

http://www.escaparatedigital.com/noticias-de-onil/el-campet-nuevo-espacio-
deportivo-en-onil-en-el-patio-de-una-nave-de-
famosa/1mv0RHBb17606DlTGUwVUtrEJLBS3X0H433JTrUw0UiTi-5.html

08- Ja hem vist que ara en comptes de “Podemos” esteu fent el “Podamos”, bé
fora de bromes, esperem que això no siga flor d’un dia per les nostres pregun-
tes al respecte i tingueu una planificació a mig i llarg termini pel manteniment
del nostres jardins i arbres, és així?.    

09-Considereu necessari  que l’Ajuntament d'Onil  publique l’informe anual de
suggeriments, queixes i reclamacions dels últims anys i els següents a la web
municipal?  

10-Com veieu que l’Ajuntament d'Onil implemente un sistema d’enquestes de
satisfacció per a aquells ciutadans i ciutadanes que formulen una queixa, recla-
mació  o  suggeriment  a  
través de les vies establertes actualment (electrònica a través de la web, telefò-
nica o presencial), que incloga en el formulari tant dades personals com pre-
guntes  de  valoració  
de l’actuació del servei de queixes i suggeriments? I que s'elabore un informe
de periodicitat semestral amb les enquestes realitzades? I que s'elabore un in-
forme d’accions correctores i de propostes de millora en base a l’informe d’ava-
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luació de les enquestes? I que aquests informes si-
guen publicats a la web de l’Ajuntament d'Onil, per a que la ciutadania puga co-
néixer  aquestes  dades?  

11- Què ens podeu dir respecte a les següents notícies aparegudes en premsa,

pensem que sou prou indicatives de les polítiques que heu practicat durant els
vostres anys de govern i els anteriors del PP on hem passat de ser un dels mu-
nicipis més rics a un del més pobres.   

http://cincodias.com/cincodias/2014/11/19/economia/1416402653_545337.html

http://www.vilaweb.cat/noticia/4220646/20141121/quins-pobles-rics-
pobres-paisos-catalans.html

 ¿Cuál era la renta media y la desigualdad en los grandes municipios 
antes de la crisis? - Noticias de Economía  

 http://bit.ly/1z9znL8

12- La rebaixa que heu sol·licitat al cadastre per als APD no desenrroltllats, l’ -
heu pensat que siga en caracter retroactiu dels darrers anys en que s’ha cobrat
a preu de sòl urbà.

13- De la mateixa manera que respecte a la pregunta anterior, heu pensat en
fer retroactiu l’impost de la plus-vàlua, ja que s’han prodúít canvis de titularitat
en alguns d’estos terrenys?, tornareu els diners pagat de més als propietaris?.

14- Simplement, ens crida molt l'atenció que un viatge organitzat per Farley a
Madrid coste 85 euros i el mateixet viatge, però organitzat per l'Ajuntament i
subvencionat per la Diputació, coste... 85 euros. Teniu els dos cartells, un al
costat de l'altre, en la porta lateral del Centre Cultural, la que entres al yoga.
Com és això possible que coste el mateix?, a qui se li està subvencionant real-
ment el viatge?.

15- Al nostre entendre s’estan incomplint moltes de les clàusules dels plecs tèc-
nics del contracte de la brossa i la neteja viària. Heu pensat fer un estudi dels
incompliment i denúnciar l’empresa a l’igual que estan fent poblacions veïnes
com ara Villena?.

http://www.diarioinformacion.com/elda/2014/11/21/villena-sancionara-em-
presa-limpieza-incumplir/1569898.html   

16- Ara fa poc vam vorer a membres de la brigada d’obres plantant les tanques
caigudes que cerquen el solar de l’antiga fundició ja que conforme estaven pre-
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sentaven perill per al vianant a més del dany estè-
tic que produeix l’estat de conservació del dit solar i altres. El que volem saber
és si l’Ajuntament va una valoració del costos que suposa el temps de la briga-
da d’obres per poder-ho cobrar de la fiança o aval que tinguen dipositats per ei-
xes obres abandonades?. De la mateixa forma volem saber si es van valorar al
seu dia 

les reparacions de les tanques del pisos de la zona de Villa Antònia (enfront de
l’antiga fundició, 

17-  Qué  està  passant  en  la  serra  d'Onil?.
Mentre corria l’altre dia he sigut testic de la tala desmesurada de pins i carras-
ques (algunes d'elles possiblement centenàries) per la zona de Fontalbres-La
Fandoma. Fa una semana ja vaig poder comprovar que hi havia màquines i di-
versos  cotxes  tallant  àrbres  i  emportant-se  llenya.
Es tracta d'un talla-focs? O quin sentit te aquesta deforestació?.

18-Les faroles del camí de Santa Anna estan moltes vegades apagades, ja heu
detectat el problema?. Quines mesures heu pres u voleu pendre?.

19- Hem rebut queixes de que la calefacció de l’auditori de laa Casa de Cultura
no funciona, és així?, quines mesures heu pres?.

20- Què sabeu de la treballadora de la neteja acomiadiada del col·legi de la
Mare de Déu de la Salut?.

21-Quines han estat les despeses del web turístic i l'APP?. Va a actualitzar-se
el contingut periòdicament?, fer estratègia de màrqueting on-line?, promocio-
nar-la....? O simplement s'han gastat els diners per a publicar-ho en premsa.

22-Com veieu a l’enllaç adjunt, Onil ix molt malparat, què penseu fer al respec-
te?, aneu a seguir gastant diners en berenars i àpats o fer una sòlida política de
benestar social?.

 http://www.laprovincia.es/economia/2014/12/08/gasta-
ayuntamiento/655177.html 

23-Com veieu a l’enllaç adjunt, els nostres companys de Comproís d’Alcoi, es-
tan plantejant-se el mateix que nosaltres us hem fet: recuperar la recollida de
brossa porta a porta, com sempre s’ha fet. Esteu pensant replantejar-vos-ho
vosaltres vistes les moltes molèsties que ocasiona l’actual sistema?.  

 http://www.diarioinformacion.com/alcoy/2014/12/13/compromis-propone-
recuperar-recogida-basura/1578177.html
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24-Ja que a estes altures seguin sense notícies del
nous pressupostos municipals, volem saber la vostra previsió de pujades d’im-
postos i/o taxes o si pel contra, al ser any electoral teniu previst baixar-los?. 

25- Quin ha estat el procediment seguit per a contractar a la professora de di-
buix del taller de joves artistes. Si ho fa per voluntat pròpia o, en canvi, com ha
aconseguit el treball?.

26- Quin ha estat el criteri i procediment per organitzar una fira als Moros Mú-
sics aquests nadals?. No heu pensat abans que la gent del bàsquet entrena allí
ja que el poble no té capacitat d'oferir-los un lloc digne?. Quin local els heu dei-
xat finalment?. És veritat que s'ha cedit l'organització a un particular i a més de
fora d’Onil?. Quins han estat els resultats econòmics?. Pagaria la pena que ho
fera l'ajuntament?.

25- Com veieu a l’enllaç adjunt, a altres pobles si que fan el que a Onil sembla
impossible aconseguir: fer un Tanatori. Ens podeu indicar les gestions efectua-
des des de l’última vegada que us vam preguntar?  

http://www.aramultimedia.com/ca/local/a_la_font_de_la_figuera_ja_no_ha
n_de_vetllar_els_difunts_a_casa-18176.html

26- Ens podeu indicar les gestions efectuades des de l’última vegada que us
vam preguntar respecte a la possibilitat de dotar d’un ascensor al Centre de Sa-
lut?.  

26- Hi ha alguna cosa de nou respecte a l’hotel Onix?.

27- Per si vos serveix d’inspiració per al futur. Ah i fixeu-vos en que rotulen en
dues llengües.

http://www.valledeegues.com/nueva-adquisicion-de-vehiculo-para-la-
policia-local-del-valle-de-egues/

27- Heu previst demanar a la Diputació que es dote de llum els “passos de pea-
tons” del desvio?. La veritat és que són un perills pels usuaris.

28- S'està obligant a les persones que reben el Servei d'Ajuda a Domicili (per-
sones que en teoria el reben perquè no estan en plenes facultats) a anar al
banc a pagar els rebuts en compte de domiciliar amb l'argument de que així l'a-
juntament  s'alforra  els  interessos...  Han  estat  quatre  anys  pagant  més  de
100.000€ en interessos i ara plantegueu açò?. No creieu que us heu passat
tres pobles i mig?.
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29- Hem sabut que la Escoleta Municipal no s’ha
substituït la persona que va faltar i que feia de conserge i que el seu treball l’-
han d’assumir altres treballador o els propis pares. També hem sabut que els
treballadors van estar a punt de fer una vaga perquè no cobraven? Què en po-
deu informar de tot pregat.

30- Un cas similar de falta de cobrament sembla ser que també s’ha produït a
l’Institut.  També hem sabut que els treballadors van estar a punt de fer una
vaga perquè no cobraven?. Què en podeu informar de tot pregat.

31- Per què no es van llevar els cossiols de davant el Palau la nit del fatxos?.

32- Vos heu adonat que el cartell informatiu de Santa Anna està posat de cara
al camí i en sentit contrari del que hi ha que mirar. Penseu buscar altra ubicació
més d’acord i sense perill que et trepitge un vehicle mentre el mires?.

33- Haureu observat que a l’ecoparc, des de que alguna llumbrera va decidir
tancar-lo, la gent deixa la brossa a la vora de la carretera amb la conseqüent
molèstia pel trànsit rodat i pels peatons, sobretot a l’hora de recollir la brossa
per part de Fobesa. Teniu previst tornar a utilitzar l’ecoparc conforme es diu al
Plec de Clàusules Tècniques del Contracte de la Brossa o pel contrari seguirem
beneficiant sense contraprestacions l’empresa adjudicatària?.   

Onil, 22 de gener de 2014

Grup Municipal de Compromís per Onil

Signat: José Antonio Esteve Fuster
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